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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire alapozza, hogy az Isztambuli Egyezmény 
cikkelyei maradéktalanul érvényesülnek magyar jogrendben?" 

Tisztelt Miniszter asszony!

Meglepődve hallottam 2020. január 14. napján az M1 közszolgálati televízióban tett nyilatkozatát. 
Ennek során úgy fogalmazott, hogy „a magyar jogrendszer a nők védelmében az (Isztambuli) 
Egyezménynél hatékonyabb és erősebb védelmet biztosít. Aki dezinformációt folytat ezzel 
kapcsolatban, az nem a nőket védi, hanem saját politikai tőkéjét kovácsolja. Ugyanis az egyezmény 
cikkelyei maradéktalanul érvényesülnek a magyar jogrendszerben.”

Ehhez a megállapításhoz nyilvánvalóan össze kell hasonlítani az Isztambuli Egyezménnyel az 
Alaptörvényt, a büntető törvénykönyvet, a polgári törvénykönyvet, a büntetőeljárásról valamint a 
polgári eljárásról szóló törvényt és még egy sor más jogszabályt. Ennek az összehasonlító 
elemzésnek a nyilvánosságra hozására joggal tart számot a hazai közvélemény.

Álláspontját egyébként önmagában cáfolja az Isztambuli Egyezmény kapcsolati erőszakról szóló 3. 
cikke. Ennek értelmében ugyanis kapcsolati erőszaknak minősül a fizikai, a szexuális, a 
pszichológiai vagy a gazdasági erőszak mindazon cselekményei, amelyek a családon vagy a 
háztartási egységen belül, vagy a volt vagy a jelenlegi házastársak vagy partnerek között történnek, 
függetlenül attól, hogy az elkövető az áldozattal azonos helyen él vagy élt-e. Ezzel szemben a hazai 
szabályozás nem említi azt a volt partnert, akivel az áldozat sohasem élt közös háztartásban, így 
vele szemben védelmet nem nyújt. 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter asszonyt:

1. Készült-e olyan részletes jogi elemzés, amely összehasonlítja az egész magyar jogrendet az 
Isztambuli Egyezménnyel?



2. Ki készítette és mikor ezt az összehasonlító elemzést? Ha nem az Igazságügyi Minisztérium, 
akkor volt-e közbeszerzés és mennyibe került?

3. Megosztotta-e a kormány ezt az elemzést az Országgyűléssel és a magyar választópolgárokkal?

4. Hozzáfűzhetettek-e az összehasonlító elemzéshez véleményt az érintett nőjogi és 
gyermekvédelmi civil szervezetek?

5. Mire alapozza azt a kijelentését, hogy “az egyezmény cikkelyei maradéktalanul érvényesülnek a 
magyar jogrendszerben”, amennyiben ilyen összehasonlító elemzés nem készült?

6. Miért nevezte az említett interjúban a liberális sajtó fordulatának a családon belüli erőszakot, 
amikor a Btk. XX. fejezetének címében is szerepel a család elleni bűncselekmény kifejezés?
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